

## تقرير عن الربع الثالث المنتهى فى سبتمبر٢٠١٥

## Report for the third quarter ended September 2015

Dear Shareholders

We hereby present the financial results of Commercial Bank International PSC (CBI) for period ended 30th September 2015.

Over the past nine months, our underlying business has continued to perform well. Our Capital Adequacy Ratio has improved significantly from 12.4% as of December 2014 to 14.3% as of 30th September 2015, and our liquidity is comfortably in excess of the regulatory minimum. We have also reduced our Non-Performing Loans by 41% within these nine months.

Due to capital constraints and the significant provisions recorded as related to our legacy business, our results have been negatively impacted in both General and Specific provisions and the reduction in Assets in order to improve the Capital Adequacy Ratio.

السادة المساهمون الأعزاء

نقــدم فيمــا يأتــي النتائــج الماليــة للبنــك التجـاري الدولـي ش.م.ع. للفتـرة المنتهيــة فـي ٣٠ سبتمبر ٢٠١٥.

لقد حققت أعمالنا الأساسية خـلال الأشـهر التسـعة الماضيـة مكاسـب جيـدة، فقـد سـجلت نســبة كفايــة رأس المــال تحســناً ملحوظــاً وذلــك بارتفــاع مــن ١٢٫٤٪ فــي شــهر ديسـمبر ٢٠١٥، في ٣سـبتمبر ٢٠١٥، وتجــاوزت السـيولة بارتيـاح عتبـة الحــد الأدنــى المطلــوب مــن الجهــات الرقابيــة. كمــا اسـتطعنا أيضـاً خــلال هــذه الأشــهر التسـعة الماضيـة تخفيـض القــروض المتعثـرة لتصبـح نسبتها ٤١٪.

و نظـراً لمحدوديـة رأس المـال و أخـذ مخصصـات كبيـرة مرتبطـة بأعمالنـا السـابقة، فقـد تأثـرت نتائـج البنـك سـلباً فـي المخصصـات العامـة و الخاصـة و أيضـاً بسـبب تسـييل أصـول بغـرض تحسـين نسـبة كفايـة رأس المال

- Total Assets is AED 17.64 billion as compared to AED 19.68 billion at the end of December 2014.
- Customer Deposits is AED 12.42 billion as compared to AED 14.54 billion at the end of December 2014.
- Net Loans and advances is AED 12.20 billion as compared to AED 13.34 billion at the end of December 2014.
- Shareholders' equity is AED 2.23 billion at the end of September 2015.
- Capital Adequacy Ratio (CAR) is 14.3% as per Basel II, which remains above the 12% limit mandated by the Central Bank of UAE and above the December 31, 2014 CAR of 12.4%.
- Advances-to-stable-resources ratio is maintained at 0.91:1 as against the Central Bank requirement of 1:1.
- Net loss is AED 3.34 Million during the nine months period ended 30th September 2015.
- Earnings per Share is AED (0.002) at the end of September 2015.
- Non Performing Loans (NPL) reduced by AED 978 Million (by 41%) to AED 1,386 Million from 31st December 2014.
- Prudently managed liquidity position with a Cash Reserve ratio of 5.63%. The Bank has implemented the new CBUAE liquidity ratio (ELAR) as of 30th June. The ELAR ratio as of 30th September is 14.39% which is above the 10% requirement.
- CASA deposits increased from AED 3.84 Billion to AED 4.82 Billion which is now 38.8% of customer deposits at 30th September 2015.

Mark T. Robinson Chief Executive Officer

- بلغ إجمالي الموجودات ۱۷٫٦٤ مليار درهم مقارنة بــ ۱۹٫٦٨ مليار درهم بنهاية ديسمبر
- بلغـت ودائع العملاء ۱۲٫۶۲ مليـار درهم مقارئة بـ ۱٤٫۵۵ مليار درهم بنهاية ديسمبر ۱۰۱8.
- بلغـت قـروض وسـلف العمـلاء ۱۲٬۲۰ مليـار درهـم مقارنـة ب ۱۳٬۳۶ مليـار درهـم بنهايـة ديسمبر ۲۰۱۶.
- ، بلغـت حقـوق ملكيـة المسـاهمين ٢,٢٣ مليار درهم وذلك بنهاية سبتمبر٢٠١٥.
- بلغت نسبة كفاية رأس المال ١٤,٣٪ وفقاً لبازل (٢) والتي تتجاوز ١١٪ وهو الحد المحدد من قبل مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي وفوق نسبة كفاية رأس المال لعام ٢٠١٤ والتي بلغت
- بقيت نسبة السلف مقابل الودائع المستقرة محافظة على أدائها بـ ١:١٠٠٠ مقارنة بـ ١:١ حسب متطلبات المصرف المركزي.
- المركّزي. • بلغ صافي الخسـارة ٣,٣٤ مليـون درهم خلال الأشهر التسـعة للفترة المنتهية في ٣٠ سبتمبر ٢٠١٥.
- بلغت مكاسب السهم ٢٠٠٠ بنهاية سبتمبر
- انخفضـت القــروض المتعثــرة بمقــدار ۹۷۸ ملیــون درهــم (أي٤١٪) لتصبــح ١,٣٨٦ ملیــون درهم منذ نهایة دیسمبر ۲۰۱٤.
- وصـل مركــز الســيولة المــدارة بحكمــة مــع نســبة الاحتياطــي النقــدي إلــى ٥,٦٣٪ حيث بــدأ البنــك بتطبيــق نســبة الســيولة الجديــدة والمحــددة مــن مصــرف الإمــارات العربيــة المركـــزي فـــي ٣٠يونيـــو ٢٠١٥ والتــي بلغــت ٢٩٫٤٩٪ فــي ٣٠ ســبتمبر ٢٠١٥ وهـى فوق الحد المطلوب ب ٢٠٪.
- زَّدتُّ ودَانِّع حسـاباتُ التوفيــر والحســابات الجاريـة من ٣,٩٠ مليــار درهم إلــى ٤,٨٢ مليار درهم بتاريخ ١٥ سبتمبر أي ما نسبته ٨,٨٣٪ من ودائع العملاء بنهاية سبتمبر ٢٠١٥.

مارك تي. روبنسون الرئيس التنفيدي